

Title (en)
Cathode assembly

Title (de)
Kathodenanordnung

Title (fr)
Assemblage cathodique

Publication
EP 1120482 A1 20010801 (DE)

Application
EP 00128646 A 20001228

Priority
DE 10003012 A 20000125

Abstract (en)
[origin: CA2332095A1] A cathode arrangement having a mounting rail (1) and a cathode plate (2) bonded to the mounting rail (1). Two parallel flanges extending in its longitudinal direction are formed on the underside (5) of the mounting rail (1). The cathode plate (2) is accommodated and bonded to the flanges (8, 9) by explosion welding between the parallel flanges. A full- surface metal-to-metal bond is thus obtained, which has very good current-conducting properties at the contact surfaces between the flanges (8, 9) and the cathode plate (2). The ends of the mounting rail (1) projecting over the cathode plate (2) have a flangeless design and have oblique surfaces (6, 7) intersecting in the shape of a wedge on the underside.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Kathodenanordnung, bestehend aus einer Tragschiene 1 und einem mit der Tragschiene 1 verbundenen Kathodenblech 2. An der Unterseite 5 der Tragschiene 1 sind zwei sich in ihrer Längsrichtung erstreckende parallele Flansche 8, 9 ausgebildet, zwischen denen das Kathodenblech 2 aufgenommen und mit den Flanschen 8, 9 durch Sprengschweißen verbunden ist. Hierdurch entsteht ein vollflächiger Metallverbund mit sehr guten Stromübergangseigenschaften an den Kontaktflächen zwischen den Flanschen 8, 9 und dem Kathodenblech 2. Die über das Kathodenblech 2 vorstehenden Enden der Tragschiene 1 sind flanschlos ausgebildet und weisen unterseitig keilförmig aufeinander zu laufende Schrägländer 6, 7 auf. <IMAGE>

IPC 1-7
C25C 7/02

IPC 8 full level
C25C 7/02 (2006.01)

CPC (source: EP US)
C25C 7/02 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
• [DA] US 5492609 A 19960220 - ASSENMACHER WILLIAM [US]
• [A] GB 2001347 A 19790131 - IMP METAL IND KYNOCH LTD
• [A] DATABASE WPI Section Ch Week 199929, Derwent World Patents Index; Class M27, AN 1999-346286, XP002167513

Cited by
CN103510115A

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)
EP 1120482 A1 20010801; AU 1635401 A 20010726; AU 775327 B2 20040729; CA 2332095 A1 20010725; DE 10003012 A1 20010726;
MX PA01000876 A 20020820; US 2001025785 A1 20011004; US 6531038 B2 20030311

DOCDB simple family (application)
EP 00128646 A 20001228; AU 1635401 A 20010119; CA 2332095 A 20010124; DE 10003012 A 20000125; MX PA01000876 A 20010124;
US 76878901 A 20010124